
   17 грудня 2011 року 2 стор. Âiëüíèì
у райдержадміністрації та районній раді

20 грудня - день міліції

євроінтеграція

до 120-річчя КравчуКа м.п.

У серії «Бібліотека вчителя», що засно-
вана у 2011 році, вийшла книга «Голгофа 
академіка Кравчука», укладання, передмо-
ва, довідки та коментарі М.І. Кратко.

Волинський інститут післядипломної 
педагогічної освіти, Інститут фундамен-
тальних досліджень української наукової 
асоціації видав її як своєрідне зібрання 
документів про трагічний період життя од-
ного з найвидатніших українських матема-
тиків минулого століття Михайла Пили-
повича Кравчука. Як відомо, наш земляк 
закінчив свій земний путь в концтаборі на 
Колимі. Документи, що містяться у новому 
виданні, охоплюють події, що передували 
арештові Кравчука і послужили підставою 
для цього. В ній також – матеріали слід-
ства та суду, і звернення до органів влади 
його самого й інших осіб із проханням 
переглянути рішення суду.

(Закінчення. Поч. у №48).

Про соціальний захист ве-
теранів війни, гарантований 
Законом України “Про статус 
ветеранів війни, гарантії їх 
соціального захисту” допо-
відав на Колегії РДА Воло-
димир Козачук, заступник 
начальника управління праці 
та соціального захисту на-
селення РДА. Інформацію 
по цьому питанню і члени 
Колегії і запрошені прийняли 
як належне – додаткових за-
питань не виникло. Заступник 
начальника райво Людмила 
Кацевич інформувала про те, 
як виконується навчальними 
закладами району комплек-
сний план заходів щодо роз-
витку загальної середньої 
освіти в 1999-2012 роках. 
Лише редактор проводового 
радіомовлення Інна Тетюрко 
поцікавилася в доповідача, чи 
введено до штатного розпису 
навчальних закладів району 
посада медичної сестри? За-
ступник начальника відділу 
освіти РДА Людмила Кацевич:

- Щоб забезпечити функціо-
нування медичного персоналу 
в кожному навчальному закла-
ді потрібні величезні кошти, 
яких відділ освіти не має, 
однак такі посади є в міських 
та Цуманській школах. які є 
штатними одиницями ЦРЛ.

Звичайно, бюджет не «без-
донна криниця», з якої можна 
черпати на кожну потребу. І 
так з нього «латається» кожна 
«дірка» на «свитині» район-
ного господарства. Проте, на 
мою думку, з вирішенням цього 
питання не варто зволікати, 
аби не вийшло як у тій при-
казці: «Доки грім не вдарить, 
мужик не перехреститься». 
Наприклад, у Прикарпатті 
«грому» не стали чекати – 80% 
шкіл на Івано-Франківщині 
почали 2011 навчальний рік з 
введенням до штатного розпи-
су посади медсестри, яка пе-
ред кожним уроком фізкульту-
ри проводить медичний огляд 
дітей. Тільки в тих сільських 
школах, де навчається менше 
десяти учнів, дітьми опікується 

фельдшер амбулаторії, а якщо 
в навчальному закладі  до 50 
дітей, то медична сестра пра-
цює на півокладу.

 Чимало виникло запитань 
до доповідача після інформу-
вання Наталією Скубій, на-
чальником Служби у справах 
дітей РДА питання про вико-
нання Програми подолання 
дитячої безпритульності і 
бездоглядності у районі на 
2011-2015 роки, згідно якої 
передбачаються кошти на ряд 
заходів, покликаних запобігти 
дитячій безпритульності та 
бездоглядності.

- Завдання районної влади - 
зробити все можливе стосов-
но соціального захисту дітей, 
особливо тих, які перебува-
ють у складних життєвих 
умовах, - зазначила Наталія 
Петрівна.

На первинному обліку в 
Службі у справах дітей пере-
буває 190 дітей-сиріт та дітей, 
позбавлених батьківського 
піклування. З них 96 прожи-
вають у сім’ях опікунів, 14 – в 
дитячих будинках сімейного 
типу, 25 – в прийомних сім’х. З 
56 дітей-сиріт, які навчаються в 
інтернатних закладах, 12 зали-
шилися без житла, внаслідок 
відсутності житла та майна у 
їх батьків до набуття статусу. 
Тому це питання щороку по-
винно вирішуватися за місцем 
надходження дітей. Згідно цієї 
Програми та чинного законо-
давства основний фінансовий 
тягар щодо забезпечення 
житлом дітей, які опинилися 
у складних життєвих умовах, 
лягає на органи місцевого са-
моврядування, тобто на їхню й 
без того не багату скарбницю. 
Так, у 2010 році, згідно Про-
грами, на вирішення житлових 
питань дітей-сиріт виділено 20 
тис. грн з районного бюдже-
ту. У 2011-му – на ці потреби 
передбачено 30 тисяч гривень 
районним бюджетом та 10 тис. 
грн – надійшло з обласного.

 Начальник Служби у спра-
вах дітей детально прозвітува-
ла про те, на що витрачені ці 
кошти та наголосила на тому, 
що потрібно зробити, аби ви-

рішити проблему забезпечення 
житлом дітей-сиріт. Крім того, 
вона акцентувала увагу тих 
лідерів місцевих громад, які 
зволікають з вирішенням цієї 
проблеми.  

 Конкретний приклад сто-
сується Ківерець, де колишні 
вихованці дитячого будинку 
сімейного типу родини Чере-
пів, своєчасно не були постав-
лені на квартирний облік по 
місцю народження, як має бути 
згідно Закону. Не забезпечили 
їх житлом і батьки-вихователі. 
Отож вони нині проживають 
у тому ж дитячому будинку, 
фактично уже не будучи його 
вихованцями, і де є ще мало-
літні вихованці, що категорич-
но суперечить законодавству. 
Оскільки про цих нещасних 
дітей не подбали ні біологічні 
батьки, ні названі батьки, тур-
бота про них перекладається 
на державу, в особі місцевих 
органів влади. Таким роз-
кладом справи занепокоєний 
міський голова Володимир 
Жгутов, бо чудово розуміє, 
що квартирне питання є надто 
складним для містечка, де 
вже давно нічого не будуєть-
ся державним коштом. Отож, 
Володимир Володимирович 
запитав Наталію Петрівну – 
хто відповідатиме за те, що 
знехтували своїми обов’язками 
батьки-вихователі, а працівни-
ки Служби «дозволили» їм це 
зробити, своєчасно не застосу-
вавши сили Закону? 

 Спростував критичне за-
уваження начальника служби у 
справах дітей РДА Н.П.Скубій, 
пояснивши ситуацію, і Сусь-
кий сільський голова Сергій 
Тимощук щодо участі сільської 
громади й місцевої влади в 
облаштуванні будинку для 
4 дітей-сиріт  Котельчуків з 
Суська.  

Відповідно до Закону Укра-
їни “Про місцеве самовря-
дування в Україні” слухали 
Олицького селищного голову 
Олену Кашевську про вико-
нання делегованих повнова-
жень державної виконавчої 
влади виконкомом Олицької 
селищної ради. Олена Іванів-

на детально проаналізувала 
усе, чого вдалося їй спіль-
но з виконавчим комітетом 
та депутатським корпусом 
селищної ради досягти і над 
чим необхідно ще  працювати. 
Зроблено багато, особливо в 
облаштуванні місцевих освіт-
ніх установ, закладів культури 
та оновленні їх матеріально-
технічного оснащення. Місце-
вою громадою утримується 
пожежна частина. Виготовлена 
та затверджена документація 
на сміттєзвалище, організо-
вано збір сміття в приватному 
секторі, ліквідовані стихійні 
смітники, якими рясніла Олика 
при в’їзді. Здійснюється по мірі 
можливості ремонт вулиць, 
навіть виділено для молодих 
сімей 4 квартири! 

 – Проте ще й не вирішено-
го багато, - зізнається Олена 
Кашевська. – Однією з най-
більших проблем є наповне-
ння бюджету. Не має також 
порозуміння між місцевою 
владою та районним спо-
живчим товариством щодо 
сплати податків за землю, 
на якій розташовані заклади 
торгівлі, та у функціонуванні 
місцевого ринку, який працює 
без дозвільних документів.

 Олицький селищний голова 
попросила допомоги районної 
влади для знаходження поро-
зуміння з екологічною служ-
бою, яка накладає стягнення 
за знесені аварійні дерева на 
території дитячого садочка. 
Хто відповідатиме, коли сухе й 
гниле гілля, що падає навіть і в 
погожу днину, травмує, не до-
веди Господи, когось з дітей? А 
приклади такого нещастя були 
вторік у райцентрі, на міському 
стадіоні, під час проведення 
спортивного фестивалю...

 Голова районної ради 
Михайло Марчук подякував 
за роботу Олені Кашевській, 
зауваживши що завдяки її 
небайдужій вдачі та організа-
торським здібностям й справді 
чимало вдалося досягти, проте 
ще є над чим працювати.

                                                                                                           
Марія ХІТЬКО.

  

“голгофа аКадеміКа 
КравчуКа”

Одним із головних напрямків діяль-
ності громадської організації «Асоціація 
сприяння міжнародному бізнесу та роз-
витку» є розвиток народної та молодіжної 
(дитячої) дипломатії, сприяння розвитку 
та діяльності Центрів дитячої дипломатії 
та європейських клубів, що діють при 
навчальних закладах. В рамках цього 
створено та координується робота більше 
100 центрів дитячої дипломатії в різних 
містах України.

Ці центри вивчають та пропагують 
ідеї європейської інтеграції, європейські 
цінності, виховують у студентської та 
учнівської молоді повагу до верховенства 
права, толерантність, прагнення до озна-
йомлення з культурними надбаннями, іс-
торією та традиціями різних народів світу.

Для пізнання Європи, виховання молоді 
в дусі європейських цінносте Асоціація 
періодично організовує ознайомчі поїздки 
до столиць та відомих міст європейських 
держав для учнів і вчителів, молодих нау-
ковців, митців. Отож, і тепер громадською 
організацією під патронатом Української 
Ради Миру розпочато підготовку черго-
вого Проекту «Польський досвід реформ 
та розвитку європейських традицій», в 
рамках якого, протягом другої декади 
лютого 2012 року (орієнтовно з 13 по 18 
лютого 2012 року) група народної/моло-
діжної дипломатії відвідає міста Варшаву, 
Бидгощ та Гданськ (Республіка Польща). 
Вартість поїздки - 305 євро - і вклю-
чає: оплату дороги комфортабельним 
автобусом, медичне страхування, візову 
підтримку, проживання в готелі, триразове 
харчування, екскурсійну програму - за 
принципом «усе включено».

До участі в Проекті запрошуються пред-
ставники української молоді, громадські 
діячі, журналісти, вчителі, представники 
органів місцевого самоврядування - всі 
зацікавлені особи які цікавляться єв-
ропейськими традиціями, історією та 
культурою, досвідом реформ та мають 
чинний закордонний паспорт або про-
їзний документ дитини (закордонний 
паспорт для неповнолітнього). Про свою 
зацікавленість та бажання взяти участь у 
Проекті необхідно повідомити працівни-
ків АСМБР електронною поштою (info@
apibd.com, forum@apibd.com) або за те-
лефонами (0536)791603, (05366)33013, 
(098)4657641, (095)1056766 в термін до 
15 січня 2012 року.

Прес-служба ОДА.

«польсьКИй досвід 
реформ та роЗвИтКу 

європейсьКИХ 
традИцій»

(Закінчення. Поч. на 1 стор.). 
- Неспокійний час несе за собою і 

неприємні, а то й трагічні наслідки. 
Люди у скрутну хвилину завжди на-
бирають телефонний номер «102»  з 
великою надією на допомогу і чека-
ють правоохоронців, як своїх рятів-
ників. Чим характерний 2011-й рік для 
нашого району в цьому плані?

- Протягом 2011 року на території райо-
ну зареєстровано 380 злочини, розкриття 
62,6 %, в тому числі 188 тяжких та осо-
бливо тяжких, розкриття 52,1% проти. 

Скоєно 1 вбивство (розкрито),  4  згвал-
тування, які розкриті, 4 розбійних напади 
розкриття 75% (1 нерозкритий), скоєно 5 
грабежів розкриття 80% (1 нерозкритий), 2 
тяжких тілесних ушкодженнь  – всі роз-
криті. Тяжких тілесних зі смертельними 
наслідками не виявлено. 

Зареєстровано 189 крадіжок, відсоток 
розкриття 42,9 %, 14 крадіжок з торгових 
об’єктів  – відсоток розкриття 35,7 %, 8 з 
яких залишаються нерозкритими. 

За 2011 рік було зареєстровано 23 
квартирних крадіжок. Відсоток розкриття 
34,8 %, нерозкритими залишається 15 
злочинів.

Виявлено та розкрито 9 злочинів 
пов’язаних із незаконним обігом вогне-
пальної зброї, відсоток розкриття 100 %. 
За звітний період 2011 року скоєно  11, 
відсоток розкриття 81,8 %,  з яких 1 не
розкрите. 

Скоєно 2 незаконних заволодіння авто-
транспортом відсоток розкриття 100 %.

 Олександре Івановичу, на жаль, 
мусимо констатувати і про велику 
кількість дорожньо-транспортних 
пригод. Люди гинуть у мирний час і 
через вживання наркотиків. 

- Так, скоєно 19 ДТП, в  тому числі зі 
смертельним наслідком 10.  Виявлено та 
розкрито 31 злочин, пов’язаний з незакон-
ним обігом наркотиків. З них збутів - 16, 
зберігань -  6, посівів - 6. 

- У Вас професійне свято – 20-а 
річниця міліції України,  і в цей день 
прийнято говорити про приємне, від-
значати сумлінну працю людей, які 
присвятили себе непростій професії, 
адже правоохоронці і в будні, і в свя-
то несуть свою службу, оберігаючи 
спокій і життя громадян. 

- Так, у День професійного свята від-
будуться урочисті збори і концерт для 
правоохоронців. В той же час частина 
їх перебуватиме на службі по охороні 
громадського порядку і забезпечуватиме 
виконання своїх обов’язків. Але люди че-
кають не лише доброго слова за свою ро-
боту, а й значна частина особового складу 
райвідділу буде представлена до нагород 
з нагоди свята. Зокрема, за сумлінну 
службу  Грамотою РР і РДА відзначаємо 
Олександра Гнатюка, Подякою районної 
ради Петра Якимовича Гоменюка – вете-
рана органів внутрішніх справ, Почесною 
грамотою УМВС -  Ольга Грушицька, 
Подякою УМВС – Леонід Волошенюк, 
медалями “за сумлінну службу” ІІ ступе-
ня – Олександр Басалик, Віталій Богук, ІІІ 
ступеня – Валерій Петренко,  Олександр 
Гаврилюк, Максим Новицький. Юрій Носко 
занесений на Дошку Пошани має відзнаку 
міської ради. Велика група правоохорон-
ців удостоєна Подяки райвідділу міліції. 
Це – Сергій Олексюк, Роман Голян, Роман 
Король, Микола Урбанович, Юрій Дмитрук, 
Ірина Шепель. Доброго слова і Подяки 
райвідділу заслуговують також Валентин 
Хрупчик, Кирил Книш, Леонід Шевчук, 

Сергій Воробйов. Пишаємося службою, 
яку несуть Дмитро Мисковець, Василь 
Остапчук, В’ячеслав Шип, Роман Кавка, 
Анна Борисюк, Тетяна Кравець, Андрій 
Міщук, Михайло Кузьма, Олександр Смок-
таль, Юрій Скорупський, Дмитро Батиць-
кий, Валентин Нікодімов. Сумлінні у праці 
Вадим Свиридюк, Наталія Шумік, Воло-
димир Зубович, Олександр Никитюк,Ігор 
Денисюк та багато інших колег, яким щиро 
зичу відмінної служби і всіляких людських 
гараздів. Дуже хочу, аби робота приноси-
ла правоохоронцям якнайменше клопотів, 
а справи розглядалися так, щоб результа-
том роботи були задоволені люди  задля 
яких несемо непросту і дуже відповідаль-
ну службу.   

- Можливо, й не варто на цьому 
акцентувати увагу, але Ваш попере-
дник дуже декларував, що все у житті 
повинно бути по-чесному і з висо-
кою відповідальністю перед людьми 
і нами, журналістами, які доносять 
необхідну інформацію для населення. 
Щиро зичу Вам, Олександре Іванови-
чу, і усім Вашим колегам працювати 
не задля власного піару, а, насправді 
для людей і вирішуючи складні життє-
ві ситуації. Адже у дуже важкі хвили-
ни, а їх, на жаль, у кожного вистачає, 
не задумуючись, набираємо той 
рятівний номер «102» і чекаємо Вашої 
допомоги. Служіть обраній професії 
вірою і правдою, а Господь і люди 
обов’язково віддячать Вам! Зі святом, 
з призначенням на нову посаду, про-
фесійного росту і злагодженої роботи 
усьому особовому складу райвідділу!

Розмову вела 
Людмила ОЛІЩУК.   

господь і людИ віддячать

В неділю, 18 грудня, в РБК ім. 
Ковальова М.П. відбудеться огляд 
драматичних колективів «Тетральна 
зима - 2011», який розпочнеться 10.00 
год дитячим театральним святом, 
присвяченим Дню Святого Миколая, 
яке продовжать аматори сцени сіль-
ських клубних установ.

Галина СЛАТІНІНА,
начальник відділу культури

 і туризму РДА. 

Запрошують 
театралИ


